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Saksfremlegg til styret i 
Sykehusinnkjøp HF 
Sak 70/2024 

Møteinformasjon Innhold 

Møtedato 27. september 2024 

Saksbehandler Bente Hayes 

Divisjon/fellesfunksjon   

Sakstype ☐ Beslutningssak 

☒ Orienteringssak 

☐ Temasak 

Offentlighetsvurdering ☒ Offentlig sak 

☐ Unntatt offentlighet etter §__ 

Tidligere behandlet i styret/saksnr.  

 

Orientering fra administrerende direktør 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 
1. Styret tar saken til orientering. 

 

 

 

Vadsø, 20. september 2024 

 

Bente Hayes 

administrerende direktør 
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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 

håndterer per 17.september 2024. 

KOFA-saker      
     

Anskaffelse           Tvistetema           Status           

Lokal entreprise for Helse 
Fonna HF  
  

Påstand om at valgt 
leverandør ikke oppfyller 
kvalifikasjonskravet til 
erfaring og faglige 
kvalifikasjoner.  

Saksbehandling pågår.  

Lokal avtale om 
pasienttransport på vei i 
Vestfold og Telemark 
 

Påstand om brudd på 
regler om kvalifikasjon, 
samt feil tildeling. 

Saken ble avvist av KOFA 6. august 
2024 da den klart ikke kunne føre 
frem.  

Nasjonal anskaffelse av 
ambulansebiler  
  

Påstand om brudd på det 
grunnleggende prinsippet 
om likebehandling i 
anskaffelseslovens § 4, og 
at konkurransen er 
urettmessig begrenset.  

Saksbehandling pågår.  

Lokal anskaffelse av 
tømrertjenester til St.Olavs 
hospital 
 
 

Påstand om brudd på 
regler om 
tildelingskriterier, samt at 
valgte leverandør har hatt 
en urimelig 
konkurransefordel. 

Saksbehandling pågår. 

Lokal anskaffelse av 
operasjonsroboter til 
St.Olavs hospital 
 

Påstand om at vilkår for 
direkteanskaffelse ikke er 
oppfylt. 

Saksbehandling pågår. 

Offentlig-offentlig 
samarbeid om løsning for 
sporing av morsmelk i sør-
øst 
 

Påstand om at reglene for 
offentlig-offentlig 
samarbeid ikke kan 
benyttes 

Saksbehandling pågår. 

Flerregional anskaffelse for 
kjøp av blæreskanner for 
Helse Sør-Øst RHF og Helse 
Nord RHF  

Påstand om at 
konkurransen må avlyses 
på grunn av brudd på § 7-
9, da det ikke er adgang til 
å benytte unntaket om å 
erstatte tildelingskriterier 
med klima- og miljøkrav i 
kravspesifikasjonen. 

Saksbehandling pågår. 
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Rettslige prosesser    
    

Anskaffelse          Tvistetema          Status          

Rammeavtale på 
pasienttransport for Vestre 
Viken HF   

Søksmål om erstatning 
med grunnlag i 
kontraktbestemmelser, 
samt praktisering av 
sanksjonsbestemmelser.   

  

Dom avsagt 13. september 2024 og 
Vestre Viken HF ble frifunnet.   

Regional anskaffelse av 
elektronisk tøyløsning til 
OUS HF og Ahus HF 

Påstand om brudd på 
regelverket knyttet til 
retting av avvik i tilbud, 
samt evalueringen 

Begjæring om midlertidig forføyning 
mottatt 13. september 2024.  
 
Saken er ikke berammet.  

 

2. Høringsinnspill til NOU 2024: 9 Ny lov om offentlige anskaffelser 
Sykehusinnkjøp HF har på oppdrag fra de regionale helseforetakene utarbeidet høringsinnspill til 

NOU 2024:9 Ny lov om offentlige anskaffelser – andre delutredning. Delutredning to har fokus på 

håndheving, samt bl.a. reglene om avvisning, avlysning, ulovlig direkteanskaffelser og erstatning. 

Innspill til første delutredning ble gitt i februar 2024. 

De regionale helseforetakene har deltatt i arbeidet, og man har blitt enige om et felles innhold slik at 

Sykehusinnkjøp HF og de regionale helseforetakene har inngitt likelydende høringsinnspill.  

3. Anskaffelser av bildedannende utstyr til foretakene i Helse Vest 
Sykehusinnkjøp HF har i vår gjennomført tre store parallelle anskaffelser av MR og CT - 1 MR og 1 CT 

til det nye Protonsenteret og 1 CT til radiologisk avdeling på Haukeland Universitetssjukehus i Helse 

Bergen HF. Utstyret er vesentlig for å sikre et godt diagnostisk tilbud innen radiologi. 

Fra Sykehusinnkjøp HF ble et team med tre prosjektledere etablert for å sikre fremdrift og 

kontinuitet, erfaringsoverføring og lik tilnærming mot leverandørmarkedet i disse anskaffelsene. Det 

enkelte delprosjekt har hatt en hovedprosjektleder og en assisterende prosjektleder. Dette har vært 

en styrke i gjennomføringen av forhandlinger og krevende arbeids- og evalueringsmøter.  

Konkurransegrunnlagene ble sendt på høring til leverandørene i forkant av kunngjøringen, sammen 

med en detaljert tidsplan for alle tre prosjektene. Dette forpliktet ytterligere både leverandører og 

prosjektgruppene til å holde tidsskjema. 

Det ble planlagt forhandlinger i alle de tre prosjektene og gjennomført forhandlinger i to av disse. For 

to av prosjektene ble kontrakt signert før tentativ tidsplan. Det har vært tett dialog med 

leverandørene gjennom hele prosessen og markedet har fått mulighet til å gi tilbakemeldinger i 

dialogmøter i etterkant av prosessen for videre læring. I alle prosjektene ble det et positivt resultat i 

form av lavere priser og bedre kvalitet på tilbudene.  

Utover høsten er det flere store pågående anskaffelser i Sykehusinnkjøp HF med bla. 1 ultra-lavfelts 

MR til Helse Stavanger HF, 2 stk. CT til Helse Bergen HF, 1 stk. CT til Helse Fonna HF, samt 
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konvensjonelle røntgenlaber og mobilt røntgenapparat til Helse Bergen HF. Erfaringer fra prosessene 

i vår vil bli tatt med inn i disse nye anskaffelsene.  

Det er videre etablert en erfaringsgruppe på tvers av Sykehusinnkjøp HF sine divisjoner, BSU-

gruppen, som er satt sammen av medarbeidere som jobber med bildedannende prosjekter. 

Kombinasjonen av erfaringsutveksling på tvers av Sykehusinnkjøp HF, en gjennomarbeidet 

anskaffelsesprosess som inkludere strukturerte og profesjonelle forhandlinger og sømløst samspill 

mellom Sykehusinnkjøp HF og faggruppen, resulterer i anskaffelser med gode betingelser og utstyr av 

høy kvalitet til helseforetakene.  

4. Kategorisamling i Tromsø for KIR/MFV 
Primo september var over 50 medarbeidere innenfor kirurgiske produkter (KIR) og medisinske 

forbruksvarer (MFV) samlet i Tromsø for å jobbe med utviklingen av en handlingsplan for 

kategoriplanene for MFV og KIR. For MFV var det en fortsettelse av arbeidet med Kategoriplanen 

som startet på tilsvarende samling i fjor, mens for KIR var samlingen en «kick-off» for arbeidet med 

den nylig vedtatte Kategoriplanen for KIR.  

Samlingen var viktig for å sikre god involvering, dele informasjon og videreutvikle det gode 

samarbeidet innen kategoriene. 

Arbeidet med konkrete tiltak i handlingsplanen vil pågå utover høsten. Det er satt opp en digital 

samling i slutten av november der agendaen blant annet er status på handlingsplanene og arbeidet 

med de enkelte tiltakene. 

5. Legemidler  

Nytt norsk-islandsk samarbeid om hiv-medisiner og biologiske legemidler 
Samarbeidet har som mål at begge land kan oppnå bedre priser, samt øke forsyningssikkerheten i 

markedet. Sykehusinnkjøp HF og Landspítali (Islands nasjonale universitetssykehus) inngikk nylig en 

avtale som utgjør en utvidelse av den eksisterende nordiske samarbeidet om legemiddelanskaffelser. 

Island blir med i det norske anbudet på hiv-medisiner og immundempende legemidler som er 

produserte som biotilsvarende (TNF-alfa-hemmere og interleukinhemmere). En av flere årsaker for 

deltagelse i denne avtalen er at legemiddelmarkedet på Island er lite, som igjen innebærer risiko for 

færre tilbud, og høyere priser. 

Miljømøte med legemiddelleverandører  
Sykehusinnkjøp HF har stilt miljøkrav i alle basis anskaffelsene hvor alle volumproduktene ligger 

(generika og biotilsvarende legemidler). Det ble invitert til gjennomgang og læring for industrien i 

september. Møtet ble gjennomført med ca. 100 deltagere, og tilbakemeldingen er svært positiv. 

Sykehusinnkjøp HF viser vei og påvirker andre innkjøpsorganisasjoner til å benytte samme eller 

lignende kriterier i sine innkjøp slik at endringene kommer fortere.  

 

Medicines for Europe, Dublin 
Sammen med våre partnere BSI og AMRia jobber Sykehusinnkjøp HF med blant annet Medicines for 

Europe for å utvikle nye miljøkrav i øvrige innkjøp av legemidler. Sykehusinnkjøp HF var invitert til å 

delta på konferansen i Dublin i juni for å dele konkrete erfaringer med miljøkriterier i anskaffelser.   
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6. Kompetansehuset 1.0  
Som en støtteleveranse til OU-prosjektet våren 2024, er det utviklet en strategisk plan for 

kompetanse med tilhørende tiltak. Dette har fått navnet: «Kompetansehuset».  

Målet med arbeidet har vært å ivareta tre viktige perspektiver;  

• Leveringsperspektivet: sikre riktig kompetanse for å kunne levere på foretakets målsettinger 

• Medarbeiderperspektivet: utvikle- og beholde medarbeidere, samt muliggjøre mobilitet 

• Framtidsperspektivet: gjøre behovsanalyser og sikre riktig rekruttering 

Administrerende direktør godkjente Kompetansehusets 1.0-versjon i slutten av juni, hvorpå saken ble 

publisert på intranettsidene rett over sommeren. Den første versjonen er et rammeverk og i 

hovedsak en oversikt over allerede eksisterende kompetansetiltak. Det vil umiddelbart bli startet et 

arbeid med å utvikle en 2.0-versjon hvor eksisterende kompetansetiltak forbedres og nye legges til.  

Blant nye tiltak i kompetansearbeidet er et eget «Sykehusinnkjøpakademi» som skal ivareta 

nyansatte innen kjernevirksomheten. Dette vil bestå av fire årlige samlinger hvor innholdet utvikles 

av egne fagressurser. Akademiet skal ivareta nyansatte, men også gi faglig inspirasjon til senior-

ressurser.  

Illustrasjon:

 

7. Samfunnsansvar 
Sykehusinnkjøp HF har sammen med helseregionene besøkt region Midt-Jylland for å lære om deres 

arbeide med å gå fra flergangsutstyr til engangsutstyr for å kunne bli mer sirkulære. De danske 

regioner har et bærekraftsenter som blant annet gjør utregninger og forsøk for å regne på gevinst og 

økonomi. Sykehusinnkjøp HF vil følge dette arbeidet videre sammen med de miljøansvarlige i de 

regionale helseregionene. 
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